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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "2020 óta milyen vizsgálatot folytatott a bírósági 
végrehajtásról szóló törvény árverési szabályaival kapcsolatban? Tervez-e a törvény kapcsán 
az Alkotmánybírósághoz fordulni?" 

Tisztelt Biztos úr!

A múlt hónapban írásbeli kérdéssel fordultam önhöz. A kérdésemben a végrehajtási törvény 2021
januárja óta hatályos és rendkívül vitatható módosításának problémáira hívtam fel a figyelmet. A
módosított  törvény  rengeteg  visszásságot  tartalmaz.  Többek  között  szűkítette  az  adós
joggyakorlásának  lehetőségét  és  rendkívüli  mértékben  csökkentette  az  ingóságok  árverésen
megszabható  árát  (a  jelenlegi  jogszabály  szerint  egy  1  millió  forint  értékű  autót  akár  10  ezer
forintért is el lehet árverezni). A módosítás leszállította az ingatlanok árverésen megszabható árát is.
Az  árverésre  bocsátott  ingatlan  értéke  egy  eljárás  keretében  háromszor  is  csökkenthető,  így  a
végrehajtónak nem kell az eljárást megismételnie.

Véleményem szerint ez sem az adós, sem a végrehajtást kérő érdekeit nem szolgálja. Mindkét fél az
elérhető legmagasabb értékű árverésben érdekelt, hiszen így biztosítható az adósság minél nagyobb
hányadának törlesztése.

A végrehajtás  és  annak  jogi  környezete  nagyon  fontos  téma  napjainkban,  hiszen  a  jelenlegi
megélhetési válságban sajnos egyre több családot érint ez a probléma, a statisztikák ismertek. Nyár
elején naponta közel negyven árverésre került sor.

A jogvédő civil szervezetek minden létező fórumon, így többek között az ön hivatala felé is évek
óta  jelzik  a  rendszer  tarthatatlanságát.  Ezekre  az  adott  esetben  évekkel  ezelőtt  benyújtott
beadványokra azonban a mai napig nem érkezett válasz. Az ön passzivitása miatt már külön honlap
foglalkozik azon ügyekkel, amelyeket a Hivatala figyelmen kívül hagyott. Ezek között találni lassan
13 éve húzódó problémát is.



 
A végrehajtási törvény említett módosítása kapcsán is megkeresték önt a civilek. Az Utcajogász
Egyesület  2020 októberében közérdekű bejelentéssel fordult  önhöz. A szervezet  azt  kérte,  hogy
kezdeményezze  az  Alkotmánybíróságnál  a  végrehajtási  törvény  módosított  szabályainak
felülvizsgálatát.

Írásban elküldött kérdéseim nem mindegyikére kaptam érdemi választ, így a fentiek alapján várom
érdemi válaszait.

• 2020 óta folytatott-e vizsgálatot a bírósági végrehajtásról szóló törvény árverési 
szabályaival kapcsolatban? Tervez-e a törvény kapcsán az Alkotmánybírósághoz fordulni?

• Kérem, tájékoztasson arról, milyen intézkedéseket tett annak érdekében, hogy a 
Hivatalában csökkenjen az elbírálatlan beadványok száma.

• Milyen vizsgálatokat folytat a fenti témában, amelyek 2 éve akadályozzák önt abban, hogy 
válaszoljon az Utcajogász Egyesület beadványára?
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